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Formålet med mødet var at afklare eventuelle spørgsmål vedrørende baggrunden og processen 
omkring udviklingsplanerne for idrætshallerne. SIV er blevet bedt komme med et høringssvar 
forud for behandlingen i Udvalget for Kultur og Fritid i august.

En af ideerne med udviklingsplanerne er at skabe et bedre overblik over hallernes ønsker og 
planer for fremtiden og dermed skabe et bedre beslutningsgrundlag for politikkerne. 
Det er et krav, at hallerne har en udviklingsplan, hvis de søger om tilskud eller garanti hos 
Varde Kommune.

Der blev udtrykt forskellig holdning til tidsplanen rækkende fra, at processen ikke burde 
bremse haller, der allerede havde udviklingsplaner til at erfaring viste, at en uforudset pause 
kan være med til at forbedre projekterne.
Et tredje medlem af SIV forklarede at hallerne er nok selvejende, men vores største kunde er 
Varde Kommune. Det bør derfor næsten pålægges bestyrelserne at få udarbejdet en 
udviklingsplan.

Forvaltningen klargjorde, at hvis hallerne har penge, er der intet, der forhindrer hallerne i at 
iværksætte udvikling og evt. tilbygning. Det er kun i det omfang at der kræver et lån eller en 
garanti fra Varde Kommune, at Varde Kommune kan stille krav. Der skal selvfølgeligt altid 
indhentes byggetilladelser mv. i det omfang, det er relevant.

Forvaltningen præsenterede kort Varde Kommunes tanke med udviklingsplanerne. Det blev 
beskrevet, at det er de enkelte haller, der styrer om de ønsker at køre processen selv eller 
ønsker at Kultur og Vækst faciliterer processen.
Modellen, som blev præsenteret, er et forslag, men det er hallen selv, der vælger modellen for 
udviklingsplan.
Det blev understreget, at det er hallernes udviklingsplan. Men det kan være, at det giver god 
mening at inddrage brugerne og potentielle brugere i processen for at skabe ejerskab. Det kan 
ligeledes være, at man skal inddrage foreningernes yngre ildsjæle, da det er fremtiden der 
skal beskrives.

Et SIV medlem tilkendegav, at udviklingsplanerne også giver mulighed for at koble 
facilitetsanalysens resultater og anbefalinger til hallernes handlinger. Det kan give et bedre 
billede af sammenhængen på tværs af hallerne.
Udviklingsplanerne vil også kunne hjælpe SIV med at tænke mere langsigtet



SIV er interesserede i at der er et godt samarbejde og en åbenhed mellem hallerne. 
Økonomien er et vigtigt parameter for mange hallers udvikling. Det har tidligere været talt om 
synergierne i samarbejdet mellem hallerne. Har vi de bedste aftaler på fx forsikringer eller kan 
vi lave en fælles aftale, der er bedre osv. 
Kan der laves en fælles aftale om fx at Varde Kommune laver alle hallers regnskab, så der kan 
spares penge og lettere kan udtrækkes priser på tværs. Fx priser på forsikring.

Forvaltningen bakker gerne op i afdækning af forskellige muligheder for samarbejde mellem 
forvaltning og selvejende haller.

SIV efterlyser en revideret tidsplan over leverancer mv. mellem hallerne og Varde Kommune. 
Der er i forbindelsen med behandlingen af Fritidscenteret besluttet en række arbejdspakker, 
der skal gavne halområdet generelt. 
Tidsplanen blev gennemgået og umiddelbar status blev givet. Forvaltningen opdaterer listen og 
tidsplanen.

Afslutningsvis klargjorde forvaltningen, at det SIV bedes give høringssvar på er, om hele ideen 
med udviklingsplaner til hallerne god, og hvis ja, om den fremlagte tids- og procesplan er 
fornuftig.


